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Mgr. Miroslav Marko 



Zrod realizačního týmu se datuje do začátku května, kdy mi byla nabídnuta možnost vést tým U20. 
Poté mi byla vysvětlena situace, že do výběrového řízení se nepřihlásil ani jeden trenér a nabídku 
jsem přijal. 
Mnou osloveni pánové Geršl (asistent trenéra), Majer (vedoucí mužstva), Roman (masér) a Forman 
(doktor) akceptovali nabídku a začali jsme skládat tým pro kvalifikaci a určili jsme si interní cíl postup 
do „A“ divize ME20. Největší problémy nám způsoboval fakt, že hráči ze Španělska ještě měli různé 
povinnosti v klubech a tím pádem se připojili k týmu později a po etapách. Z různých důvodů s námi 
bohužel neodletěli hráči: Číž a Bohačík, o kterých jsem si myslel, že budou klíčovými oporami 
družstva. 
Zabezpečení přípravy ze strany ČBF bych hodnotil jako úplně fantastické, zejména M. Pražákovi se 
povedlo domluvit zápasy v Německu (3 zápasy, autobus), Slovinsku (2 zápasy, autobus) a Turecku (5 
zápasů, letadlo), kde jsme hráli pouze s týmy „A“ divize, což považuji za model přípravy, který přesně 
odpovídal požadavkům RT. 
Materiální zabezpečení ze strany ČBF a NIKE považuji za dostatečné pro hráče i RT. 
V hodnocení realizačního týmu musím konstatovat, že spolupráce uvnitř RT byla bezproblémová a 
chci upozornit na MUDr. Formana, který je aktivní sportovec a rozumí problematice kolektivních 
sportů (hrál házenou) a řeší problémy zdravotního charakteru z pohledu ortopedicko-
traumatologického, zbytek RT je notoricky známý. 
 
Charakteristika hry „U20“ ČR: 

• většinou osobní obrana na ¾ hřiště s velkým tlakem na PG, clony na míč „middle pick and 
roll“ jsme řešili způsobem „contain“ s následnou odpovědností za území C a PG, „side line 
pick and roll“ jsme řešili stejně 

• když se nám nedařilo, hráli jsme zónovou obranu 1-1-3 s přechodem do 2-3 a přední řada se 
snažila hrát „base line“ 

• dolní clony a řetězovité clony jsme hráli „follow“ 

• křížové a diagonální clony jsme hráli „bump high“ a přebrání ze slabé strany 

• naše hra v útoku obsahovala 6 kombinací do osobní obrany, 2 kombinace do zónové obrany 
a 1 kombinaci do přechodného útoku 

 
Pozitiva a negativa U20 na turnaji: 

+ vysoká pracovní morálka celého týmu, za celou dobu přípravy jsme neměli problém s kázní 
ani intenzitou v TJ 

+ celý tým měl v sobě bojovného ducha a nedocházelo ani k třenicím mezi hráči, pregnantně to 
dokázali v posledním utkání o 3. místo 

+ 7 hráčů může reprezentovat na příští kvalifikaci 

+ hráči, kteří nedostávali moc minut, byli srozuměni s rolí, kterou jsme jim vysvětlili a určili na 
začátku turnaje 

+ s osobním hodnocením po kvalifikaci se hráči ztotožnili, probíhalo cestou do Prahy 
 

- nepostup do „A“ divize, je nutné určit cíl VV ČBF před začátkem akce 
- pracovat na lobbingu ve prospěch národních družstev ČR u zástupců FIBA! (netrénovali jsme 

v hale, kde se hrálo, jako jediní semifinalisté, nešťastné nasazení rozhodčích, kteří nejevili 
zájem po celou dobu kvalifikace o zlepšení sami sebe – vysvětlím) 

- fyzická nepřipravenost hráčů z ciziny, mluvit s nimi více a tlačit na agenty, aby se to opět 
neopakovalo 

- nevyhranost hráčů U20, pouze hráči Šotnar a Vyoral měli dostačující minutáž v nejvyšší 
soutěži. 

 
 
 



Příprava 
 
1. VT – Praha – Stodůlky 
2. VT – Německo (3 zápasy proti domácím) 
3. VT – Mikulov (2 zápasy proti Rakousku) + 2 zápasy s domácím Slovinskem 
4. VT – Turecko – turnaj (zápasy proti: Rusko, Francie, Lotyšsko, Ukrajina, Turecko) 
5. VT – Praha (2 zápasy proti universiádnímu týmu ČR) 
 
 

 Širší nominace  U20 na kvalifikační turnaj „B“ divize v Sarajevu 
 
            1              2                  3   4  5 
ŠOTNAR Michal  VYORAL Tomáš       PETERKA Ondřej        PECKA Ladislav        BALVÍN Ondřej 
HONOMICHL Václav MAREŠ Michal       HALADA Filip KOHOUT Ondřej      JAROŠ Milan 
 ŘÍHA Kamil  HERINK        FAIFR Samuel             GARGULA                 STARIAT 
 
                                
 
 
Z pohledu RT byla příprava a zajištění servisu kolem týmu na nejvyšší úrovni a ze strany ČBF by bylo 
výborné, kdyby se to povedlo i v příštím roce. 
Našim cílem, i když nebyl vyřčen, bylo jednoznačně posunout tým z „B“ do „A“ kategorie, což se 
nepovedlo a uvedu některé konkrétní důvody: 

o absence hráčů, kteří z různých důvodů neabsolvovali ME: 
Číž – studijní důvody 
Bohačík – zranění v Turecku 
Bratčenkov – doléčování zranění kolene 
Sahan – neomluven 
Švejda – studijní důvody 

o nevyhranost hráčů z Mattoni NBL, pouze dva hráči hráli pravidelně (Šotnar, Vyoral), zbytek 
paběrkoval anebo hrál 1. ligu 

o překvapivě nízká fyzická připravenost hráčů ze Španělska, ale dle mého názoru u každého 
z nich došlo k zlepšení v průběhu přípravy 

 
Perspektiva tohoto týmu může pokračovat, protože hráči: Šotnar, Honomichl, Vyoral, Bohačík, 
Mareš, Halada, Faifr a Balvín mohou reprezentovat i v dalším roce. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 


